
MARTA KIŠ: 

 - Pozdravljam vas sve. Poštovani predsjedniče, gradonačelniče, zamjenici i svi 

prisutni, 

 Sada već svi znamo da je Paromlin sačuvan od potpunog propadanja kao jedan od 

bitnih spomenika industrijske… 

……(Isključenje mikrofona)…… 

 Halo! Koji dio? Sve da ponovim? 

……(Nerazumljiva upadica iz klupe)…… 

 Pa sve. Evo. K'o u Saboru se zezamo. 

 Dakle, Paromlin znamo, ja mislim da svi već znamo koliko je bitan arhitektonski kao 

spomenik industrijske baštine i spašen je od prodaje koju je planirao posljednji proračun 

prošlog gradonačelnika te predstavlja jedan od najvećih planiranih projekata.  

Ujedno on je i bitan urbanistički kao jedna poveznica za Lenucijeve i malo dalje Plave 

potkove i mogli smo i čitati i vidjeti na koji način je projektirana obnova u smislu faksimilne 

obnovepostojeće zgrade ali i suvremenog dodatka. 

 Moje je pitanje za gradonačelnika u kojoj je trenutno fazi proces nakon ishođenja 

građevinske dozvole i na koji način će zapravo cijeli taj proces a poslije i namjena gradnje 

utjecati na život građana u smislu znamo da je tamo i neki parking kojeg neće biti a i da su se 

desile neke promjene u samom projektu? 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 

 - Hvala zastupnice. Odgovor će dati gradonačelnik Tomislav Tomašević.  

Izvolite gradonačelniče. 

 

 TOMISLAV TOMAŠEVIĆ: 

 - Hvala zastupnici Kiš na pitanju. 

 Prvo samo ću kratko odgovoriti da, pa ću prepustiti zapravo odgovor 

dogradonačelniku koji se više operativno bavi tim projektom, da je to jedan od tzv. projekata 

20. To su oni projekti o kojima se dvadeset godina ili više obećavalo a da se nisu realizirali.  

Međutim, to nije tzv. Bandićev projekt jer je u proračunu koji je izglasan, a koji je bio na 

snazi kada smo preuzeli upravljanje gradom, bilo da će se to zemljište prodati i da se tamo 

neće ništa izgraditi od gradske knjižnice koja je tamo obećavana pa dvadeset godina.  

Znači, to je bila ruševina ispred Ureda gradonačelnika desetljećima. I evo vjerujem da 

početkom sljedeće godine konačno kreću radovi, ali ne po tzv. Bandićevom projektu nego po 

novom projektu jer smo htjeli izvući maksimalno iz te zgrade koja 85 milijuna eura košta, 

najveće kapitalne investicije u našem mandatu, da ona ne bude samo gradska knjižnica nego 

da bude i društveno i kulturno-obrazovni centar, maksimalno multifunkcionalna zgrada za sve 

različite vrste sadržaja čime će defakto postati novi centar društveno-kulturni Grada Zagreba. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 

 - Hvala lijepo. Sada riječ ima zamjenik gradonačelnika Luka Korlaet. Izvolite. 

 

 LUKA KORLAET: 

 - Ja imam puno vrijeme ili se nadovezujem? Bravo. Hvala na pitanju. 

 Da evo kao što je gradonačelnik već lijepo rekao sve bitne predradnje su obavljene u 

smislu reprogramiranja. I sami ste bili u radnoj skupini kao i kolega Celakoski, kao i kolege iz 

Ureda za kulturu. Dakle, značajno unaprijeđen program same zgrade koja više nije samo 

knjižnica nego i društveno-kulturni centar i biti će sigurno ne samo i od gradskog nego i od 

regionalnog značaja. Zato se između ostalog i financira sredstvima Integriranog teritorijalnog 

programa. 



Projekti su završeni. Građevinska dozvola je ishođena. Čuli ste da je i izbor izvođača pri kraju 

odnosno javna nabava za izbor izvođača je pri kraju. Mogli bi ga… 

……(Zvučni signal ograničenja vremena)…… 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 

 - Sad ćemo dati priliku gospođi Marti Kiš da postavi zahtjev za dodatnim 

objašnjenjem ako želite naravno. Izvolite. 

 

 MARTA KIŠ: 

 - Pa evo zahtjev za završetkom rečenice i da se svakako osvrnete na ovaj proces 

nedostatka parkirnih mjesta. 

 

 JOŠKO KLISOVIĆ: 

 - Može. Izvolite zamjeniče gradonačelnika. 

 

 LUKA KORLAET: 

 - Hvala. Da evo po zadnjim informacijama dakle iz Sektora za javnu nabavu mogli 

bismo imati izvođača, odabranog izvođača kroz tjedan ili dva. Nakon toga slijedi ugovaranje i 

uvođenje u posao. Dakle, početkom godine se otvara gradilište Paromlin.  

I to je zahvat velikih razmjera, ne samo zgrada nego i okoliš. Produžuje se cesta ona koja 

tangira Lisinski sa zapadne strane. Kao što ste rekli onaj parking se mora negdje premjestiti.  

To je parking …… lokacija koja će se dogoditi na, premjestiti na Gredelj gdje uklanjamo hale 

i radimo privremeno parkiralište za tih 350 vozila. Istovremeno uklanjamo i već smo uklonili 

tri objekta na Paromlinskoj ulici. I taj prostor dakle zapadno od knjižnice će se urediti kao 

reprezentativni park. U tom smislu sada se procjenjuju vrijednosti nekretnina i ponuditi će se 

tim vlasnicima otkup po procijenjenoj vrijednosti. Dakle, evo operacija širokih razmjera koja 

kreće. 


